

THINKNORTH SUMMIT

FEBRUARY 2-3, 2009 • VALHALLA INN • THUNDER BAY, ON

Fred McMahon



Fred McMahon is director, Centre for Trade and Globalization Studies at the Fraser Institute, a Vancouver-based economic research institute. He manages the Economic Freedom of the World Project, an international alliance of independent think tanks in nearly 80 nations and territories. The department also publishes "The Fraser Institute's Annual Survey of Mining Companies".

Mr. McMahon, who holds an MA in economics from McGill University, examines global issues such as development, trade, governance and economic structure. To date, his main focus has been on the question of why some economies prosper while others fail. He has consulted in South America on economic growth and written, by invitation, for the United Nations on global taxation and economic development.

Prior to joining the Fraser Institute, Mr. McMahon held positions as policy director at the Toronto-based Consumer Policy Institute and senior policy analyst with the Atlantic Institute for Market Studies (AIMS) in Halifax. He has also held an economics research position with the U.S. Policy Studies Group at Dalhousie University. He was the former editor of the Bank of Canada Review, the Bank's flagship publication. Specializing in business and economic issues, Mr. McMahon also earned considerable experience as a business journalist with the Financial Post, the Halifax Herald and the Montreal Daily News.

Books authored by Mr. McMahon include *Looking the Gift Horse in the Mouth: The Impact of Federal Transfers on Atlantic Canada*, which earned the Sir Antony Fisher International Memorial Award for advancing public policy debate, *Road to Growth: How Lagging Economies Become Prosperous*, which included an introduction by former Irish Prime Minister John Burton, and *Retreat from Growth: Atlantic Canada and the Negative Sum Economy*.

His columns have appeared in a various publications, including The Wall Street Journal, Time Magazine, and most major Canadian newspapers. Mr. McMahon has also authored and co-authored numerous research reports.

SOMMET **PENSEZNORD**

FÉVRIER 2-3, 2009 • VALHALLA INN • THUNDER BAY, ON

Fred McMahon



Fred McMahon est directeur du Centre for Trade and Globalization Studies du Fraser Institute, un organisme de recherche sur l'économie situé à Vancouver. Il gère le projet Economic Freedom of the World, une alliance internationale de groupes de réflexion indépendants qui représentent près de 80 nations et territoires. Le Ministère publie le sondage annuel sur les sociétés minières du Fraser Institute.

M. McMahon, qui possède une maîtrise en économie de l'Université McGill, travaille à des dossiers d'envergure mondiale comme le développement, le commerce, la gouvernance et la structure économique. À ce jour, il a surtout cherché à savoir pourquoi certaines économies sont prospères alors que d'autres échouent. Il a mené des consultations sur la croissance économique en Amérique du Sud, et l'Organisation des Nations Unies lui a demandé de rédiger des textes sur la fiscalité mondiale et le développement économique.

Avant de se joindre au Fraser Institute, M. McMahon a été directeur des politiques au Consumer Policy Institute de Toronto et analyste principal en politiques à l'Atlantic Institute for Market Studies (AIMS), à Halifax. Il a aussi occupé un poste de chercheur en économie au sein du groupe d'études sur les politiques des É.-U., à l'Université Dalhousie. Il a été rédacteur de la Revue de la Banque du Canada, la publication de prestige de la Banque. M. McMahon, qui est spécialiste du commerce et de l'économie, a acquis une expérience considérable en tant que journaliste d'affaires pour le Financial Post, le Halifax Herald et le Montreal Daily News.

Il est l'auteur des ouvrages suivants : *Looking the Gift Horse in the Mouth: The Impact of Federal Transfers on Atlantic Canada*, qui lui a valu le prix commémoratif international Sir Antony Fisher pour l'avancement des débats sur la politique publique. *Road to Growth: How Lagging Economies Become Prosperous* préfacé par John Burton, ancien premier ministre de l'Irlande *Retreat from Growth: Atlantic Canada and the Negative Sum Economy*.

Ses chroniques ont été publiées dans divers périodiques, dont The Wall Street Journal, Time Magazine et la plupart des grands journaux canadiens. M. McMahon est aussi l'auteur ou coauteur de nombreux rapports de recherche.